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Kitekintõ...
... az országba
Az elsõ köztársaság ünnepén � A köztársaság sokkal több

mint egy államforma, olyan eszme és értékrend, amely meghatároz-
za a gondolkodásmódot és magatartást � mondta Kovács László az
elsõ magyar köztársaság kikiáltásának alkalmából Budapesten tar-
tott ünnepségen. A Kossuth téri Károlyi szobornál a Civil Fórum, a
Bibó István Közéleti Társaság, a Károlyi Mihály Társaság, az Otthont
Magyarországból Összefogás és a Respublika Kör szervezett megem-
lékezést.

Új elnök a KDNP-ben � Varga Lászlót, a Magyar Keresztényde-
mokrata Szövetség elnökségi tagját, fideszes országgyûlési képvise-
lõt választotta a Kereszténydemokrata Néppárt elnökévé a párt or-
szágos választmánya.

A testület döntött arról is, hogy az elõzõ kormány három tagja �
Harrach Péter, az MKDSZ társelnöke, Mikola István és Semjén Zsolt
� tevékenykedik elnökhelyettesként a KDNP-ben, megbízatásuk
2003. december 31-ig szól. Varga László szavai szerint az új veze-
tõk feladata az, hogy visszaszerezzék a kereszténydemokrácia ko-
rábbi erejét.

Maléterre emlékeztek � Maléter Pálra emlékeztek vasárnap
Tökölön annál a kopjafánál, amelyet az egykori honvédelmi minisz-
ter 1956. november 3-iki elfogásának helyszínén ál l í tottak.
Iváncsik Imre, a Honvédelmi Minisztérium politikai államtit-
kára beszédében rámutatott: Maléter Pál bátor, tiszta és követ-
kezetes kiállásával kiemelkedõ személyisége volt az 1956-os forra-
dalomnak.

Lehet sielni � Több mint 14 óráig tartó folyamatos hóesés után
hétfõn délután már sportolásra alkalmas hó borította a Kékestetõt.
A hóréteg vastagsága a ködös, zúzmarás idõjárási körülmények kö-
zött hétfõn délre 10 centiméteresre duzzadt a mínusz 2 fokos hideg-
ben. Reggelre csökkent a havazás intenzitása, ám az elõrejelzések
szerint a következõ tíz napban a novemberi átlagot meghaladó mér-
tékû csapadékra kell számítani.

Az Országos Meteorológiai Szolgálat adatai szerint utoljára 1999-
ben észleltek hasonlóan korai hóesést a Mátrában.

A tudományról � Az idei elõirányzathoz képest 8,2 milliárd fo-
rinttal több jut a Magyar Tudományos Akadémiának a jövõ évi költ-
ségvetésbõl, ez 28 százalékos növekedést jelent � mondta
Medgyessy Péter miniszterelnök, a magyar tudomány napja alkalmá-
ból rendezett központi ünnepségen, Budapesten. A miniszterelnök
bejelentette, hogy a kormány november 3-át törvényben is a magyar
tudomány ünnepévé kívánja nyilváníttatni. Vizi E. Szilveszter, az
MTA elnöke megnyitó beszédében felajánlotta az Akadémia segítsé-
gét a kormányfõnek minden olyan kérdésben, amely a nemzet ér-
dekeit szolgálja, s amely elõsegíti, hogy az ország egyenrangú társa
legyen az európai nemzetek közösségének.

... a megyébe
Jogásztalálkozó � A VIII. magyar-román jogásztalálkozót nyitot-

ta meg Gyulán Bárándy Péter magyar és Rodica Stanoiu román igaz-
ságügy-miniszter. A kétnapos konferencia témája a nemzetközi bün-
tetõjog volt. A két miniszter összehasonlította, megvitatta az orszá-
gukban mûködõ pártfogói felügyeleti rendszert, a büntetések vég-
rehajtását. A büntetés-végrehajtási intézetekben célul tûzték ki a kö-
rülmények javítását.

Fejleszt a Bonduelle � A fagyasztott zöldségeket, konzerveket
gyártó Bonduelle cégcsoport vásárolja meg a Csabai Konzervgyár
Rt.-t a Globus Rt.-tõl. A francia cég képviselõi Pap János békéscsabai
polgármesternél tett látogatásukkor arról nyilatkoztak: a világcég
hivatalosan január 1-jével veszi át a gyárat, melyben komoly fejlesz-
tések várhatók: három év alatt ötven százalékkal akarják növelni
a termelést.

Népmûvészek ajándéka � Fából faragott haranglábat adomá-
nyozott Szabadka városának a  Békés Megyei  Népmûvészeti
Egyesület és a megyei mûvelõdési központ. Az ünnepélyes fel-
szentelést halottak napján tartották a Vajdaság központjában,
ott, ahol a magyarság részaránya ma is eléri a 35-40 százalé-
kot.

Késsel, édességért � Bolti rablással szeretett volna édességhez
jutni egy 12 éves vésztõi kislány. Fején sísapkával, kezében késsel
lépett be egy helyi kisboltba, hogy édességet szerezzen. A bolti rab-
lást végül valamiért mégsem követte el a kislány, s eredeti szán-
dékáról  letéve,  inkább a vásárlás mellett  döntött ,  majd �
mintha mi sem történt volna � az iskola felé vette az irányt.  A
rablási kísérlet bejelentését követõen a 12 éves gyermeket az isko-
lában találták meg a rendõrök, s az ügyben meghallgatták. Mivel a
kislány gyermekkorú, a rablási kísérletért jogilag nem vonható fe-
lelõsségre.

Megalakult a megyegyûlés � Alakuló ülését tartotta Békés
megye Képviselõtestülete, melyen a képviselõk Jenei Bélától, a Te-
rületi Választási Bizottság elnökétõl vették át megbízólevelüket,
majd letették az esküt. Titkos szavazással Varga Zoltán MSZP-s
képviselõt elnökké (23 igen, 19 érvénytelen szavazat) válasz-
tották, helyettesévé � az elnök elõterjesztésére � az SZDSZ-es
dr. Pelcsinszki Boleszlávot (23 igen, 15 érvénytelen vokssal).
Bizottsági elnökök lettek: : pénzügyi bizottság: Kaszai János;
ügyrendi és jogi bizottság: dr. Szelezsán Róbert; gazdasági és
környezetgazdálkodási bizottság: Domokos László; mûvelõdé-
si, oktatási, vallásügyi, sport és ifjúsági bizottság: Szilágyi Meny-
hért; szociális és egészségügyi bizottság: dr. Csaba István; mezõgaz-
dasági bizottság: Tóth Sándor; nemzetiségi és etnikai kisebbségi bi-
zottság: Tolnai Péter; területfejlesztési és európai uniós integrációs
bizottság: Kozák Imréné.

Síppal-
dobbal

�Zene, poesis, mathesis/nagy
rokonság.� � írta Madách Imre, a
Benka Gyula Evangélikus Általá-
nos Iskola pedig mottójául válasz-
totta a gondolatot a nyelv-zene-
matematika alapjaira épített, óvo-
dásokat felkészítõ programjának.
Minden érdeklõdõ óvodást szere-
tettel várnak az iskola pedagógu-
sai a Benka Gyula Evangélikus Ál-
talános Iskola hétvégi foglalkozá-
sain az iskola felsõ tagozatos épü-
letében (Szarvas, Kossuth u. 17.)
november 9-én, 16-án, 23-án, 30-
án, december 7-én és 14-én.

Földesi Zoltán az Országgyûlés
október 30-iki plenáris ülésén
szólalt fel a Polgári Törvény-
könyv fogyasztóvédelemmel
összefüggõ jogharmonizációs
célú módosításának vitájában. A
képviselõ, áttkeintve az 1999-es
kormányhatározat óta eltelt idõ-
szak tapasztalatait, megállapítot-
ta, hogy bár jelentõs jogalkotási és
érdekérvényesítési lépések tör-
téntek, még mindíg csorbát szen-
vednek sok területen a fogyasztói
érdekek. Elsõdlegesen a regioná-
lis és helyi közüzemi szolgáltatá-
sokban, valamint az agrár-, és
élelmiszeripar területén jelezte a
problémákat a képviselõ. Megem-
lítette, hogy a célul kitûzött fo-
gyasztóvédelmi oktatás meg sem
kezdõdött, a békéltetõ testületek
pedig a gazdasági kamarák mellé

Képviselõi hírek
Parlamenti képviselõink közül a héten Földesi Zoltán jut-
tatta el az elmúlt hét munkájának dokumentumait, me-
lyekbõl a kormány fogyasztóvédelmi törekvéseirõl vala-
mint az agrár-, és vidékfejlesztés kérdéseirõl tájékozód-
hatnak olvasóink.

rendelten mûködnek, s ennek a
megoldásnak az elõnyeit nem iga-
zolta a gyakorlat. Az uniós joghar-
monizáció által is megkívánt mó-
dosításokról, a kormány 2003-
2006 közti fogyasztóvédelmi
koncepciójáról Földesi Zoltán
úgy nyilatkozott, hogy a gazdaság-
ban kulcsszerepet játszó, de gyen-
gébb pozícióban lévõ fogyasztók
bizalmának megnyerése érdeké-
ben érvényesíteni kell a fogyasz-
tói alapjogokat, fejleszteni, egysé-
gesíteni a fogyasztóvédelmi ható-
ságok munkáját, erõsíteni a fo-
gyasztóvédelmi érdekképviseleti
szervezetek mûködését, a békél-
tetõ testületek mûködését biztosí-
tó körülményeket.

Agrár-, és vidékfejlesztés
A kormánypárti képviselõ az

MSZP agár-, és vidékfejlesztési

célkitûzéseit is megosztotta olva-
sóinkkal, melyeknek alapvetõ fel-
adatául a kiszámíthatóságot, s az
ország lehetõségeihez mérten a
korábbinál gyorsabb ütemû fejlõ-
dést, a vidéken élõ embereket ál-
lították középpontjába. A vidék-
fejlesztésben egyfelõl az önkor-
mányzatok erõsítését, kezdemé-
nyezõ, szervezõ és végrehajtó sze-
repének növelését tûzték ki célul.
Kedvezõ hatás várható a falusi tu-
rizmusban az adómentes bevétel
határának növelséétõl, a tévé-elõ-
fizetési díj eltörlésétõl, a vidékfej-
lesztésben érezteti hatását az okta-
tásban, egészségügyben dolgozók
béremelése, a minimálbér adó-
mentessé tétele, a vállalkozásokat
segíti az egészségügyi hozzájáru-
lás csökkentése, fokozatos meg-
szüntetésének terve.

Az agrárium felzárkóztatása és
fejlesztése céljából az FVM meg-
kezdte a kiszámítható jövõ
megtermetésének elõkészítését:
az agrárpiaci rendtartás megújítá-
sát, a felduzadt, s kezelhetetlen-
nek látszó hitelállományok, elemi
károk rendezését, a szövetkezeti
üzletrészek kifizetését, a termõ-
földhasználat biztonságát. Az ag-
rárpiacon már bevezetett intézke-
dések, támogatások mellett itt is
az adórendszer változtatásával
érezhetnek majd pozitív változá-
sokat õstermelõk, kistermelõk,
családi gazdálkodók, földjüket
bérbeadók. Végsõ soron azoknak
az embereknek, akik vállalják a
vidéki életet, munkájukra alapo-
zott erkölcsi és anyagi elismerése
a cél � hangsúlyozta Földesi Zol-
tán.

A szarvasi Vajda Péter Gimnázium és Szakközépiskola 1989
óta ápol kapcsolatot az északnyugat-németországi Wittlich
nevû kisvárosban található Nicolaus Cusanus Gimnázium-
mal. A két intézményben tanuló,  fiatalok cserediákként
vehetnek részt évrõl-évre, az éppen aktuális város iskolája
által szervezett programokon.

Ebben az évben a magyar diákokon és kísérõ tanáraikon volt a
sor, hogy utazzanak. Az út Wittlichig megszokottan másfél napot
vesz igénybe, ehhez az idén is jól alkalmazkodott a társaság. Né-
hány kisebb kisiklástól eltekintve � Gyõr alatt a busz lerobbant, de
nyomban rendbe is hozták � jócskán a kitûzött idõn belül érkez-
tünk meg a Cusanus Gimnázium udvarára. Ekkor már vártak ránk
a vendéglátó családok, s autóikkal szálláshelyeinkre vittek ben-
nünket. Mivel 20-án, vagyis pénteken 3 órakor érkeztünk meg,
mindenki nagyot aludt aznap a fárasztó út után, de elõtte természe-
tesen odaadtuk a háziaknak szánt ajándékainkat. A hétvége szabad-
programmal telt.

Hétfõ délelõtt a magyar diákok rendes, német tanítási órákon
vettek részt. Érzékelhetõ volt azonban az órák moraján, hogy bi-
zony nekik két hét õszi szünet jön, így kicsit kötetlenebb színeze-
tet öltött a tanítás. Délután buszra szálltunk, és vendéglátóinkkal
közösen, elutaztunk Trierbe. Ebben a csodás római kori városban
� Németország egyik, ha nem a legrégebbi települése � két órát töl-
töttünk el vásárlással és városnézéssel.

Kedden, ismét megtekintettünk néhány órát, majd a sportprog-
ram következett két sportágban: labdarúgásban és kosárlabdában.

Szerdán, a szokásos óralátogatás mellett hegyet másztunk, igazi
vadregényes tájon grilleztünk, bort kóstoltunk (már aki), és legvé-
gül egy hajóútra is beneveztünk a Mosel-folyó csendes tükrén.

Csütörtökön már mindenki fejében ott motoszkált a hazaút gon-
dolata. Este 6-tól 10 óráig zenés búcsúest keretében mindkét fél elõ-
adta frappáns kis mûsorát, a magyarok énekkel és tánccal kedves-
kedtek a hálás német közönségnek. Másnap , Luxemburg  érintésé-
vel hazafelé vettük az irányt.

Szombaton, már az itthoni ebéd varázsát élvezhettük. Végezetül
hadd emeljem ki, a magyar diákokra egyénenként legjellemzõbb
véleményeket, érveléseket:

� F.P.: Számomra az tetszett legjobban, mikor a �gazdámmal� el-
mentünk Brühlbe. Ott a vidámparkban volt szerencsém kipróbál-
ni életemben elõször a hullámvasutat, és a szabadesést, 70 méteres
magasságból.

� Cs.D.: Utálom a vidámparkot, számomra ez extrém hely.
� K.D.: A gokartozás igazán jól esett, végre egyszer istenigazából

elengedhettem magamat.
� T.K.: A búcsúest hagyott bennem kellemes élményeket, �Évá-

val a bálban�.
� F.É.: Szoros barátságot kötöttem Kingával. Nekem is a záróbuli

jött be, na meg a trambulin.
� V.T.: Szívesen maradtam volna még , jól elbeszélgettem a né-

metemmel.
� O.M.: Melegvízben fürödhettem.
� Sz.N.: Megkóstolhattam, milyen is egy jó muflonsült.
� B.ZS.: Vendéglátóim akkurátusan elmagyarázták, mi is az a

Coca-Cola.
� S.T.: Az euró inflációt szült.
� B.E.: Kinevetett a vendéglátóm.
� M.Gy.: Fáztam, mint a vadászkutya, mert a lány, akinél laktam,

nyitott ablaknál aludt.

A Tessedik Sámuel Fõiskola
Gazdasági Fõigazgatósága

keres

MÛSZAKI VEZETÕ
MUNKATÁRSAT
mûszaki-ellátási feladatok

szervezésére és irányítására.
Az alkalmazás feltételei:
� mûszaki szakirányú fõiskolai végzettség
� B kategóriás jogosítvány
� felhasználói szintû PC ismeret
Elõnyt jelentenek a biztonságtechnikai és egyéb
mûszaki szakképesítések.
A pályázatokat az alábbi címre kérjük eljuttatni:

Tessedik Sámuel Fõiskola Gazdasági
Fõigazgatósága

5540 Szarvas, Szabadság u. 2.

� T.B.: Adtak rendesen enni.
� G.L.: Idén talán jobb volt, mint két éve, a testvéremmel lakhat-

tam.
� S.T.: Megkérdezték, tudok-e repülõt vezetni, s mondtam, hogy

nem. Elvittek hát egy repülõútra.
� G.Zs., G. Sz. L., L.L.: Két német srác elfoglalta mindhármunk

helyét egy alkalommal a buszban.
� P.A.: A koblenzi mûvészeti kiállítás nagyon megfogott. Maximá-

lisan elégedett vagyok az egész úttal.
� Cs.E.: Elvittek egy rendhagyó bibliaórára, ami egy szektára em-

lékeztetett.
� B.I.: A Wittlich környéki hegyekben történõ lovaglás bûvölt el

leginkább.
� M.V.: Nagyon szerettem gokartozni, de a teke sem volt rossz.

Köszönöm a virágot Balázsnak.
� V.K.: A sportnapon, mikor fociztunk, adtam két gólpasszt.
� G.É.: A búcsú discóban jó számok mentek.
� R.A.: Minden nap egyformán jól telt.
� J.E.: A búcsúest zeneanyaga lenyûgözõ volt.
� M.G.: Életemben elõször fogtam teniszütõt a kezemben, és ha

már fogtam, akkor játszottam is egy partit, csak sajnos a végét el-
mosta az esõ.

� K.Gy.: Minden nagyon szép és jó volt, soha rosszabb utam ne
legyen ennél.

� F.É.: Talán a gokartozás marad meg bennem leginkább.
� B.M.: Nagyszerû gömbérzékemet a tekepályán is kamatoztat-

tam, mikor majdnem összezúztam egy radiátort.
� D.M.: A kezdeti nehezségek után remekül alakultak a dolgaim.

Visszavágyom, és azt hiszem vissza is várnak.
Szívbõl örülök, hogy lehetõségem volt másodszor is kijutni Né-

metországba. Minden ott eltöltött percet élveztem. A csoport nevé-
ben szeretnék köszönetet mondani Huszár Jánosné és Vidácsné
Szurgent Éva németszakos kísérõ tanárainknak munkájukért, és
nem egyszer türelmükért.                                                Gyuricza Péter

A wittlichi kalandtúra

Vízszint-
csökkentés

A KÖVIZIG Szarvasi Szakasz-
mérnöksége értesíti a lakosságot,
hogy megkezdi a Szarvas-Békés-
szentandrási holtág vízszintjének
csökkentését és friss vízzel való
átöblítését. A vízszintcsökkentés a
Hármas-Körös vízállásától függõ-
en, elõreláthatólag november 10-
ig tart. Ezt követõen, az érdekel-
tekkel egyeztetve, a nyári víz-
szintnél mintegy másfél méterrel
alacsonyabb lesz a holtág vízszint-
je. Bõvebb információt a 311-
733-as telefonszámon kérhetnek
az érdeklõdõk.

Csendes fõhajtás
Immár hagyománynak tekinthetõ, hogy Klenk József szervezésé-

ben november 4-én, az �56-os forradalom vérbefojtásának gyász-
napján csendes fõhajtásra hívja a szarvasiakat az �56-os emlékmû-
höz. Idén vasárnap este volt a gyásznap, mintegy tucatnyi ember
állta körbe a talapzatán gyertyákkal, mécsesekkel telirakott emlék-
mûvet. Emlékbeszéd ezúttal nem volt, a megjelenteket dr. Gyalog
Sándor, mint alpolgármester és a Történelmi Emlékút Közalapít-
vány kuratóriumának elnöke köszöntötte, majd csendes beszélge-
tésen elevenítették fel az ötvenhatos szarvasi eseményeket, a for-
radalomban résztvevõk alakját, késõbbi sorsát. A gyertyák már
majdnem végigégtek, amikor a Himnusz eléneklésével véget ért a
november 4-iki gyásznapon a megemlékezés.


